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Afspraak maken met B en W
U kunt bellen naar 0512 386 202 
of 0512 386 208
of stuur een mail naar 
bestuurssecretariaat@opsterland.nl

Social media en webcare
Whatsapp: 06 12 64 51 55
Facebook: facebook.com/opsterland

Gebiedsteam Opsterland
U kunt contact opnemen via 0512 386 222
Of e-mail: gebiedsteam@opsterland.nl
Loket Beetsterzwaag: Hoofdstraat 82
ma t/m vr. 09.00 – 12.30 uur

Loket Gorredijk: Bibliotheek,
Schansburg 1, di. 14.30 – 16.30 uur
Loket Ureterp: Bibliotheek,
Lijteplein 9, wo. 14.30 – 16.30 uur

Nijs út Opsterlân
maart 2025

Contact met 
de gemeente
Hoofdstraat 82, 
9244 CR Beetsterzwaag
Postbus 10.000, 
9244 ZP Beetsterzwaag
E-mail gemeente@opsterland.nl 

Telefonisch zijn wij bereikbaar van 
ma. t/m do. van 9.00 - 17.00 uur en 
vrij. van 9.00 - 13.30 uur op 
telefoonnummer 0512 386 222

De gemeente Opsterland is alleen 
op afspraak geopend op ma. t/m vr. 
van 9 - 17 uur. Op donderdag is het 
gemeentehuis open tot 20.00 uur. 
Een afspraak maken kan online via 
www.opsterland.nl/contact

Plannen doorstroomlocatie Ikenhiem 
door naar volgende fase
De gemeenteraad van de gemeente Opsterland heeft op 24 februari 
gestemd over het geldbedrag dat nodig is om door te kunnen gaan met 
de doorstroomlocatie Ikenhiem in Beetsterzwaag. Dit betekent dat de 
gemeente door kan gaan met het realiseren van een doorstroomlocatie 
voor 80 statushouders.

WAT GAAT ER NU VERDER GEBEUREN? 
De gemeente kan nu de aanbesteding starten voor de verbouwing van de locatie. Ook 
is de gemeente bezig met het vormgeven van andere onderdelen van een doorstroom-
locatie, zoals een integratieplan en de samenwerking met andere partijen. Voor omwo-
nenden organiseert de gemeente een meedenksessie. Deze sessie is al aangekondigd 
in een nieuwsbrief. Omwonenden worden hier binnenkort voor uitgenodigd. 

Voor meer informatie over de aanpak huisvesting vluchtelingen 
van de gemeente Opsterland kunt u terecht op www.opsterland.nl/
huisvestingvluchtelingen of scan de QR-code.

Tijdelijk 
Noodfonds 
Energie
Huishoudens met een hoge 
energierekening en een laag 
inkomen kunnen opnieuw 
gebruikmaken van het 
Tijdelijke Noodfonds Energie. 
Deze regeling is bedoeld om de 
energielasten te verlichten.

ISOLATIEACTIE
Wilt u uw woning beter isoleren? 
Er is een subsidie beschikbaar voor 
het isoleren van bijvoorbeeld uw 
spouwmuur, dak of vloer.

•  Reguliere subsidie: Tot € 2.177,-
•  Voor huishoudens met een laag 

inkomen: Tot € 4.677,-

Zijn de kosten hoger dan het 
subsidiebedrag? Dan betaalt u zelf 
het verschil. Samen werken we aan 
een duurzaam Opsterland!

Voor meer informatie en de 
voorwaarden van deze regelingen 
kunt u terecht op onze website: 
www.energieinopsterland.nl

Doe uw melding via de BuitenBeter app!
Ziet u iets in de openbare ruimte dat niet klopt, zoals schade 
of een omgevallen boom? Meld het via de BuitenBeter app. U 
kunt de app downloaden op uw smartphone. Daarna kunt u 
heel eenvoudig meldingen doorgeven. De melding komt direct 
bij ons terecht. Als u uw gegevens achterlaat, wordt u op de 
hoogte gehouden van de afhandeling van uw melding.

Meer informatie: www.opsterland.nl/melding-doen

Gemeenteraad neemt motie aan  
over maatregelen tegen wolven
De gemeenteraad van Opsterland heeft tijdens de raadsbijeenkomst 
van 24 februari 2025 de motie ‘Actie tegen wolven’ aangenomen. 
De motie biedt de gemeente richtlijnen om verdere maatregelen te 
verkennen ter bescherming van dieren tegen wolven.

De gemeente volgt nauwlettend de 
ontwikkelingen en voelt de zorgen 
van inwoners: “De motie verzoekt 
het college om tijdelijk schuilstal-
len toe te staan, zodat dieren beter 
beschermd kunnen worden tegen 
mogelijke aanvallen door wolven,” 
zegt wethouder Marcel van Opzeeland 
namens het college. “Dit betekent 
een vorm van actief gedogen, waar-
bij we nog specifieke regels moeten 
opstellen waaraan deze schuilstallen 
moeten voldoen. Het is belangrijk 
om te beseffen dat wie nu al een 
schuilstal plaatst, het risico loopt dat 
deze later niet binnen de uiteindelijke 

regelgeving valt. Dit risico ligt bij de 
eigenaar.”

Het college van B en W blijft zich 
daarnaast inzetten voor meer ruimte in 
het beleid: “We blijven in gesprek met 
de Provinsje Fryslân, het Rijk en de 
Europese Unie voor meer mogelijkhe-
den voor een flexibele aanpak van het 
beheer van de wolvenpopulatie. We 
vinden het belangrijk dat maatwerk 
mogelijk wordt, zodat we dieren beter 
kunnen beschermen.

Meer informatie: 
www.opsterland.nl/wolven

Ondernemers-
verkiezing:
Ondernemend 
Fryslân komt 
naar Opsterland
Dit jaar vindt de Verkiezing 
Friese Ondernemer van het jaar 
2025 plaats in Opsterland. Uit 
een grote groep Friese onderne-
mers zijn er een zestal bedrijven 
genomineerd die gaan strijden 
om de titel Friese Onderneming 
van 2025. De genomineerden 
zijn Boonstra Schadevoertui-
gen (Drachten Azeven), Kwant 
Controls (Sneek), IJzerhandel 
Raadsma (Dokkum), SG Groen 
Groep (Heerenveen), Titan Salt 
(Bolsward) en Van der Wiel 
(Drachten). 

De halve finale vindt op 10 maart 
plaats bij Rinsma Modeplein in 
Gorredijk. De finale vindt plaats 
op 8 april in Beetsterzwaag 
bij Landgoed Lauswolt, 
Revalidatie Friesland en Alliade. 
Burgemeester Andries Bouwman 
is verheugd dat ondernemend 
Fryslân naar de gemeente komt: 
"Ondernemerschap is de motor van 
onze lokale én Friese economie. 
Het is fantastisch dat de VFO dit 
jaar in onze gemeente plaatsvindt. 
Dit evenement brengt de trots en 
ondernemerschap van Fryslân 
samen en we zijn dan ook trots en 
vereerd om als gastgemeente een 
bijdrage te leveren. Ik kijk uit naar 
een verkiezing vol enthousiasme, 
inspiratie en samenwerking!”

Meer informatie:
www.verkiezingfrieseonderneming.nl

Bekendmakingen?
Schrijf u in voor
de nieuwsbrief!
Scan de QR-code.
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De nieuwe kinderburgemeester 
is Sterre Turk. Z� volgde op 30 

september Mirre Kanters op.

Op 27 september kwam Commissaris van de 
Koning dhr. Brok op ambtsbezoek. 

Nieuw dit jaar is de Dicussienota. Hier 
kunnen de raadsleden hun visie geven op 
dilemma’s van het college, zonder dat er 

besluitvorming nodig is. Hiermee heeft de 
raad meer kaderstellende mogel�kheden. 

De onderwerpen waren: Basisbanen, 
Lelyl�n, Vluchtelingenopgave en 

Inwonersparticipatie. 

De oriënterende 
raadsb�eenkomst:

12x per jaar
22 uur vergaderd

2364 website bezoekers
752 website k�kers

398 live k�kers

De besluitvormende 
raadsvergadering:

13x per jaar
25 uur vergaderd

2601 website bezoekers
939 website k�kers

441 live k�kers

De meeste k�kers (131) 
waren er t�dens het

Vaststellen bestemmings-
plan Luxwoude op 27 mei.

Ook de Benoeming kinder-
burgermeester en IKC De 
Opdracht op 30 september 
werd goed bekeken, met in 

totaal 130 k�kers. 

Op 1 februari nam Anneke Oosterwoud (Opsterlands 
Belang) het fractievoorzitterschap over van Jan van 

Dalen. De toelating en beëdiging van Danny van der 
Weide -  Hoogstad (D66) na vertrek van Shajan de 
Wagt was op 26 februari. Op 25 maart vertrok Joeri 
Arndt nadat Mirjam Bergsma (FNP) terugkwam van 

zwangerschapsverlof. 

Wisselingen in de raad

We k�ken terug op een mooi jaar. Het was een jaar waarin we aan de slag z�n gegaan met ons 
eigen ontwikkeling: hoe kunnen we ons werk voor alle inwoners van Opsterland nog 
effectiever doen? 

We hebben grote besluiten genomen, zoals de uitbreiding van IKC De Opdracht in Ureterp. We 
hebben ook goede discussies met elkaar en met het college gevoerd, zoals over de plannen 
van Vitens b� Luxwoude, de huisvesting van vluchtelingen en basisbanen.

Gemeenteraad van Opsterland

Op 21 oktober was er een gesprek met 
oud-kinderburgemeester Mirre Kanters over 
speeltuinen

Er werd op 9 april, 14 mei en 14 oktober 
gesproken over de Lelyl�n

Op 5 oktober was er de Dag 
voor Nieuwe Inwoners 

21 raadsleden
8 part�en

5 Opsterlands Belang

3 FNP

3 PvdA
3 CDA

2 ChristenUnie

2 GroenLinks

2 VVD
1 D66

Toezeggingen

10x Wethouder Durksz
7x Wethouder Jonkman
5x Wethouder de Vries

4x Wethouder van Opzeeland
3x Burgemeester Bouwman

4x GroenLinks
3x CDA
2x FNP

2x Opsterlands Belang
1x VVD
1x D66

Schriftel�ke vragen

16 aangenomen
2 ingetrokken
3 verworpen

Moties

2 aangenomen
4 ingetrokken
3 verworpen

Amendementen

B�zondere 
gebeurtenissen

Er is besloten over diverse 
woningbouwplannen, IKC De 

Opdracht, MFC De Wier, 
Drinkwater en PFAS en 

Loevestein fase 4. 

Grote besluiten

Op 7 en 8 februari was er een ProDemos 
Klassenbezoek met BHS. 42 VMBO 4e jaars 

leerlingen over het organiseren van een 
Popconcert.

ProDemos Democracity met 6 basisscholen.
Hoe ziet de ideale stad van jouw klas eruit? 

Nijs út Opsterlân
maart 2025

Nijs út Opsterlân
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Het is goed wonen in Opsterland, zo horen wij vaak. Dat vinden wij als gemeente natuurlijk fijn en dat willen 
we uiteraard ook graag zo houden. Maar, net als elders in het land, is ook in hier sprake van krapte op de 
woningmarkt. Samen met woningcorporaties en commerciële bouwbedrijven willen we als gemeentebestuur 
zorgen voor een woningaanbod dat aansluit bij de markt en toekomstbestendig is. Op deze plaats portretteren 
wij inwoners van Opsterland en vragen wij naar hun ervaringen met wonen in onze gemeente. 

woon
portret

Hebben jullie lang moeten 
zoeken? Hoe ging het proces?
,,It gong frij flot, mar ik fûn it wol span-
nend’’, zegt Reina. ,,Ik ha 39 jier wenne 
op ’e Tynje. Dogge we der wol goed 
oan, tocht ik somtiden.’’ Andries: ,,Wy 
binne echt minsken fan de mienskip en 
hawwe in soad bining mei it ferienings-
libben op ’e Tynje . Ek no noch binne wy 
dêrby belutsen.”  

Toch besloten Andries en Reina te 
vertrekken. Hun huis, gebouwd in 1911, 
stond even buiten het dorp, aan een 
redelijk drukke weg. Met een perceel-
oppervlakte van ruim 1800  vierkante 
meter vonden zij het onderhoud steeds 
bewerkelijker worden. Ze oriënteerden 
zich rustig op andere huizen, maar 
toen het huis in Hemrik op de markt 
verscheen, ging het vlot. ,,Us bod waard 
fuortendaliks akseptearre.  Wy koene it 

sûnder  betingsten finansiere. Dat wie 
ús gelok.’’

Binnen twee weken kochten en ver-
kochten Andries en Reina een huis. De 
woning in Tijnje werd verkocht aan 
een echtpaar uit het dorp. ,,Sy woene 
graach fan de buorkerij ôf,  sadat  ien fan 
harren soannen de maatskip dêr  troch-
sette koe. En syn jongere broer kaam yn 
syn hûs telâne. Sa kaam der in moaie 
trochstreaming ta stân. Boppedat fine 
wy it moai dat it bewenners út it doarp 
sels binne dy’t no yn ús âlde hûs wenje.

Zijn jullie tevreden in jullie 
nieuwe woning?
,,It befalt poerbêst.’’ Het huis is 
gebouwd in 1994 en kent de gemakken 
van een moderne woning. De 
verhuizing van het buitengebied naar 
een nieuwbouwwijk verliep soepel. 
Het is rustig, er komt vrijwel alleen  
bestemmingsverkeer. Reina: ,,Wy hâlde 
fan de rêst, romte en in belusten,  lytse 
mienskip. Yn in grut doarp of stêd 
wurde wy net lokkich.’’ Er wordt door 
de inwoners veel georganiseerd in 
Hemrik. ,,Dat sprekt ús oan.’’ Andries is 
al benaderd voor een bestuursfunctie 
van één van de vele verenigingen in
 het dorp.

Hoe ziet het wonen er in  
de toekomst uit?
Andries en Reina zien zichzelf nog vele 
jaren wonen in Hemrik. Op de beneden-
verdieping hadden de vorige bewoners 
een slaapkamer ingericht, maar die is 
nu vooral in gebruik als eetkamer en 
hobbyruimte. In de toekomst kunnen 
ze, indien nodig, er weer een slaapka-
mer van maken.

Voor jongeren is het op de woning-
markt een moeilijke situatie, ziet Reina. 
De prijzen gaan al enkele jaren over 
de kop. ,,Dat is foar harren net op te 
bringen’’, meent de laboratoriummede-
werker van ziekenhuis Nij Smellinghe. 
Ze denkt dat de komende jaren vooral 
kleinere woningen gebouwd moeten 
worden voor eenpersoons huishoudens 
(jongeren en ouderen). 

Als oud-beleidsadviseur wonen van de 
gemeente heeft Andries uiteraard zijn 
gedachten over de huidige woning-
crisis. ,,Mar dêr wol ik net tefolle oer 
sizze.’’  Een vlotte oplossing ligt echter 
niet voor het oprapen, weet hij. Immers, 
gemeente, provincie en de landelijke 
overheid, ze hebben er allemaal iets 
over te zeggen. Bovendien heeft de 
gemeente te maken met geldende wet- 
en regelgeving. ,,It wichtichste is dat el-
kenien noflik wenje kin yn Opsterlân. It 
gefoel is dêrby wolris  dûbeld. Wy wolle 
graach mear en foar eltsenien bouwe, 
mar wolle ek de romte en ferskaat fan 
it karakterestike lânskip yn Opsterlân 
behâlde. Dat lêste leveret nammentlik 
in grutte bydrage oan it noflik wenjen 
yn Opsterlân.’’

Na tientallen jaren in Tijnje 
te hebben gewoond, streken 
Andries Idzerda (66, geboren 
in Tijnje) en Reina Gerlofsma 
(62, geboren in Achlum) 
in september 2024 neer in 
Hemrik. Aan de Andryssingel 
– what’s in a name - vonden zij 
een fraaie vrijstaande woning, 
die op vrijwel alle punten aan 
hun wensenlijstje voldeed. 
,,Allinnich de priis wie wat 
heger, mar we hawwe it hûs 
dochs mar kocht.’’ 

‘Wy hâlde fan de rêst, romte  
en in belutsen mienskip’  
Andries Idzerda en Reina Gerlofsma, Hemrik
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Klassenbezoek met BHS. 42 VMBO 4e jaars 

leerlingen over het organiseren van een 
Popconcert.

ProDemos Democracity met 6 basisscholen.
Hoe ziet de ideale stad van jouw klas eruit? 
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Wagt was op 26 februari. Op 25 maart vertrok Joeri 
Arndt nadat Mirjam Bergsma (FNP) terugkwam van 

zwangerschapsverlof. 

Wisselingen in de raad

We k�ken terug op een mooi jaar. Het was een jaar waarin we aan de slag z�n gegaan met ons 
eigen ontwikkeling: hoe kunnen we ons werk voor alle inwoners van Opsterland nog 
effectiever doen? 

We hebben grote besluiten genomen, zoals de uitbreiding van IKC De Opdracht in Ureterp. We 
hebben ook goede discussies met elkaar en met het college gevoerd, zoals over de plannen 
van Vitens b� Luxwoude, de huisvesting van vluchtelingen en basisbanen.

Gemeenteraad van Opsterland

Op 21 oktober was er een gesprek met 
oud-kinderburgemeester Mirre Kanters over 
speeltuinen

Er werd op 9 april, 14 mei en 14 oktober 
gesproken over de Lelyl�n

Op 5 oktober was er de Dag 
voor Nieuwe Inwoners 

21 raadsleden
8 part�en

5 Opsterlands Belang

3 FNP

3 PvdA
3 CDA

2 ChristenUnie

2 GroenLinks

2 VVD
1 D66

Toezeggingen

10x Wethouder Durksz
7x Wethouder Jonkman
5x Wethouder de Vries

4x Wethouder van Opzeeland
3x Burgemeester Bouwman

4x GroenLinks
3x CDA
2x FNP

2x Opsterlands Belang
1x VVD
1x D66

Schriftel�ke vragen

16 aangenomen
2 ingetrokken
3 verworpen

Moties

2 aangenomen
4 ingetrokken
3 verworpen

Amendementen

B�zondere 
gebeurtenissen

Er is besloten over diverse 
woningbouwplannen, IKC De 

Opdracht, MFC De Wier, 
Drinkwater en PFAS en 

Loevestein fase 4. 

Grote besluiten

Op 7 en 8 februari was er een ProDemos 
Klassenbezoek met BHS. 42 VMBO 4e jaars 

leerlingen over het organiseren van een 
Popconcert.

ProDemos Democracity met 6 basisscholen.
Hoe ziet de ideale stad van jouw klas eruit? 
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Hoe ver staat het met  
De Skâns?
We vertelden eerder dat we bezig waren 
met het selecteren van een architect 
voor het maken van een ontwerp. Dit 
kostte best veel tijd, volgens Eelco. 
“De selectie moest namelijk via een 
Europese aanbesteding. Er zijn veel 
regels te volgen, en dat zorgt dat zo’n 
aanbesteding een aantal maanden 
duurt. Uit een voorselectie zijn er 
drie partijen geselecteerd die een 
schetsontwerp mochten maken. Alynia 
Architecten kwam als beste naar voren. 
Met een mooi en uitdagend plan zijn wij 
als opdrachtgever erg enthousiast over 
de ingeleverde visie.“

Hoe komt de nieuwe De Skâns 
eruit te zien?
Atty geeft aan dat het belangrijk is dat 
de nieuwe De Skâns een plek moet 
bieden voor alle gebruikers. “Het moet 
een fijne plek worden om samen te 
komen voor de activiteiten. En wat ik 
ook belangrijk vind, is dat het gebouw 
uitstraling heeft.” 

Pieter vult aan. Hij zegt dat het voorste 
deel van de BHS heel goed bruikbaar 
is voor de ruimten van De Skâns. “De 
huidige De Skâns past echter niet in 
zijn geheel in dit deel van de BHS. In 
het schetsontwerp is gekozen om de 
theaterzaal daarom nieuw te bouwen. 
Het voorste deel van de BHS krijgt 

intern een complete metamorfose 
waarbij de sfeer straks is zoals bij een 
theater past. Duurzaamheid speelt 
hierin een grote rol. Bouwmaterialen 
worden zo veel mogelijk hergebruikt.  
Ook worden elementen met emotionele 
waarde uit de oude De Skâns gebruikt 
voor de nieuwe De Skâns. Bovendien 
sluit hergebruik van een bestaand 
gebouw hier naadloos op aan.”

Gaan de BHS en De Skâns 
straks ook samenwerken?
Atty geeft aan dat De Skâns en de BHS 
al een aantal keren met elkaar om 
tafel hebben gezeten. “We kunnen 
bijvoorbeeld gebruik maken van 
muzieklokalen in de BHS. In de nieuwe 
De Skâns komen ook muziekruimten, 
echter op de piekmomenten is het 
ideaal om ook de ruimten in de BHS te 
kunnen gebruiken. Andersom kunnen 
de leerlingen van de BHS de theaterzaal 
gebruiken voor een dramales. Ook 
kan de keuken van de BHS gebruikt 
worden voor kookworkshops van 
De Skâns. Daarnaast is de Skâns een 
ideale plek voor de leerlingen van de 

BHS om stages te lopen. Bijvoorbeeld 
het helpen met koffieschenken, of een 
kijkje achter de schermen bij licht en 
geluid voor het theater.“

Kan het dorp ook nog ergens 
meedenken in het project?
Pieter: “Jazeker. We willen juist dat 
het dorp, de gebruikers, meedenken. 
Het moet namelijk hun gebouw gaan 
worden. Eelco vult aan: “Om tot 
een goed en breed gedragen plan 
te komen doorlopen we een aantal 
stappen. Zo is er vorige week een 
overleg geweest met de gebruikers 
waarbij de architect het voorlopige 
schetsontwerp heeft gepresenteerd. 
De gebruikers reageerden enthousiast. 
Het is goed om te weten dat dit nog 
geen definitief ontwerp is, maar 
een schetsontwerp. Er kan nog van 
alles veranderen. De vervolgstap is 
dat de architect dit schetsontwerp 
vertaalt naar een voorlopig ontwerp. 
Als het voorlopig ontwerp klaar is, 
wordt het plan gepresenteerd aan 
de direct omwonenden en andere 
belanghebbenden. Mensen kunnen 

meedenken over bijvoorbeeld het 
inrichten van het terrein en de invullen 
van het groen rondom De Skâns. 
Daarna kunnen de architect en de 
nodige adviseurs de plannen verder 
uitwerken en kan er een aannemer en 
installateur worden gekozen.”

Atty vult aan en zegt dat in de 
komende maanden het ontwerp 
verder uitgewerkt gaat worden. 
“Daarbij organiseren we meerdere 
bijeenkomsten waarin de gebruikers de 
vorderingen te zien krijgen. Ze krijgen 
dan de gelegenheid om vragen te 
stellen en mee te denken.”

Wat gebeurt er met de locatie 
van de huidige De Skâns?
Dit is nu nog niet bekend, zegt Eelco. 
“Zodra hierover meer bekend is, 
communiceren we hierover.”

Wanneer is De Skâns klaar?
Eelco geeft aan dat dit een lastige 
vraag is omdat De Skâns nu nog in 
de ontwerpfase zit. “Het is moeilijk 
om dit nu al aan te geven. We hebben 
ook te maken met de vernieuwbouw 
van de BHS. We onderzoeken of het 
handig is om hierin gezamenlijk op te 
trekken of juist niet. Als alles meezit 
zouden we in de tweede helft van 2027 
de nieuwe De Skâns kunnen openen. 
Over de vernieuwbouw van de BHS 
communiceren we binnenkort meer.”

Verkeersintensiteit en  
gedrag bepalend 
De wegen in Opsterland worden druk 
bereden. Door inwoners, ondernemers, 
agrariërs en toeristen. ,,Het gedrag 
is bepalend voor de toestand van 
de bermen. De verkeersintensiteit 
neemt toe en landbouwverkeer wordt 
steeds groter en zwaarder. Als de 
verkeersgebruikers elkaar de ruimte 
geven en anticiperen op de situatie, kan 
veel bermschade worden voorkomen. 
Maar we leven tegenwoordig in een 
snelle wereld. Iedereen heeft haast en 
wil zo snel mogelijk van A naar B. Dat 
brengt op onze veelal smalle wegen de 
nodige bermschade met zich mee.’’ 

Veel factoren spelen rol 
Goed onderhoud is belangrijk, 
om ongelukken te voorkomen. 
Structureel is hiervoor jaarlijks 
€ 95.000 beschikbaar. Eind 2023 
bracht de gemeente de kwaliteit van 
de Opsterlandse bermen in kaart. 
Het onderzoek vormt de basis voor 
het uitvoeringsprogramma aanpak 
bermschade, dat door het college is 
vastgesteld. 

De gemeentelijke buitendienst heeft 
daarnaast voor de aanpak van kleine 
plekken en plotselinge, onverwachte 
gaten circa € 40.000) in kas. Dit budget 
staat los van de structurele bedragen 
die Dijkstra beheert. 

Onderhoud van bermen laat zich niet 
eenvoudig plannen. Verschillende 
factoren spelen daarbij een rol. ,,Als 
door werkzaamheden omleidingsroutes 
nodig zijn, zorgt dat voor meer 
verkeer en dus ook bermschade 

op deze routes. Daarnaast is in het 
buitengebied glasvezel aangelegd, 
vervangt Vitens broze waterleidingen 
en werkt Liander aan verzwaring van 
het elektriciteitsnetwerk. Al deze 
werkzaamheden verzwakken de sterkte 
van de berm’’, legt Dijkstra uit. Ook 
klimaatverandering heeft invloed op de 
kwaliteit van de bermen. ,,De afgelopen 
jaren hebben we een paar keer een 

ontzettend lange regenperiode gehad. 
Dan zijn alle bermen verzadigd en 
ontstaat nog sneller schade.’’ In het 
veengebied zorgt juist droogte voor 
meer verz(w)akkingen. 

Een veilige berm 
vraagt maatwerk
Er zijn diverse manieren waarop 
de bermenschade kan worden 
beperkt. ,,We maken gebruik aan 
puinverharding, graskeien en 
bermbeton. Per locatie bekijken 
welke oplossing het meest geschikt is. 
Bermbeton doet lijken op een gewone 
weg, waardoor automobilisten weer 
sneller gaan rijden. Dat wil je liever 
niet. Daarom brengen we er richels 
in aan die voor geluid zorgen zodra 
je er overheen rijdt. Dan weet de 
automobilist direct dat hij in de berm 
zit en gaat hij weer langzamer rijden.’’  
In tegenstelling tot klinkerverharding 
blijft de betonstrook langer sterker. 

Wanneer er een vrij liggend fietspad 
naast de weg ligt, dan gebruikt 
de gemeente vaker graskeien en 
puinverharding. ,,Op wegen waar 
auto’s en fietsers wel samen gebruik 
van maken houden we bermen liever 
sterker. Vooral voor de veiligheid 
van fietsers.’’  In de voorbije jaren is 
op veel gemeentelijke wegen buiten 
de bebouwde kom de snelheid 
teruggebracht tot 60 kilometer per uur. 
Die maatregel vermindert het ontstaan 
van bermschade, weet Dijkstra. 

Proef met passeerstroken
Voor dit jaar staan de nodige klussen 
op de agenda. De bermen aan de 
Slúsleane (tussen Lippenhuizen en 
Jubbega), Bonteboksterleane (tussen 
Jonkerslân en Bontebok) en Bremerwei 
(Siegerswoude) worden aangepakt. ,,Bij 
de Bremerwei doen we, in overleg met 
de omwonenden en Plaatselijk Belang, 
een proef met passeerstroken.’’

Hoe noodzakelijk ook, de 
werkzaamheden gaan altijd gepaard 
met overlast voor weggebruikers. 
Dijkstra: ,,We doen het voor hun 
veiligheid, laat iedereen zich dat goed 
beseffen.’’  
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Met 480 kilometer aan wegen binnen en buiten de bebouwde kom heeft Opsterland een uitgebreid wegennetwerk. Ter vergelijking: 
de afstand is net zo lang als een enkeltje Beetsterzwaag – Luxemburg. Zo belangrijk als de wegen zelf, is ook het onderhoud van 
bermen ernaast. En dat is, weet Jan Dijkstra, een uitdagende puzzel. Als beheerder verharding van de gemeente kent hij letterlijk en 
figuurlijk alle valkuilen en hobbels op dit terrein. 

 Puzzelen met bermbeheer

Aan de Tjalling Harkeswei is de bermschade 
duidelijk zichtbaar. 

Bermbeton en klinkerverharding in de berm 
aan de Slúswei. 

Een deel van de Binnenwei is vorig jaar 
voorzien van nieuw asfalt. Over enige 
tijd ontstaat kleurt de weg in het midden 
lichtgrijs en zijn de zijkantenzwart, waardoor 
weggebruikers een optische wegversmalling 
waarnemen. De berm is door de 
werkzaamheden op dit moment nog zacht. 

Jan Dijkstra inspecteert de bermschade

Wethouder Libbe de Vries:
“We binne bliid dat we no einliks in folgjende stap sette kinne. Der 
leit in prachtich sketsûntwerp. We ha echt wat om sjen te litten 
oan De Gordyk. De nije De Skâns wurdt in gebou mei alluere.”

 De Skâns: tijd voor een update!
Eind 2023 heeft de raad besloten dat het cultureel centrum De Skâns gaat verhuizen naar de nieuwe locatie bij de Burgemeester 
Harmsma School (BHS). De nieuwe De Skâns komt in het voorste deel van de BHS. Het is een tijdje stil geweest. Maar achter de 
schermen wordt er wel zeker hard gewerkt, zegt Eelco van der Heide, de (nieuwe) projectleider van De Skâns. Alle reden dus om 
eens even te horen hoe ver het staat met de plannen. Aan het woord zijn daarom Eelco van der Heide, Atty Ekema (De Skâns) en 
Pieter Schievink (Alynia architecten)

Het schetsontwerp van de nieuwe De Skâns


